

TABLE OF CONTENTS 目 录

企业“同辈选择”文化的识别、成因及其对内部控制的影响

Identification and Causes of Enterprise “Peer Selection” Culture and Its Impact on Internal Control

冯立, 刘方 323

数字金融对经济高质量发展影响的理论机制及实证研究

The Theoretical Mechanism and Empirical Study of the Influence of Digital Finance on High-Quality Economic Development

翟永会, 蒋梦搏 336

基于使用 UTAUT 模型的移动银行研究分析

The Analysis of the UTAUT-Based Mobile Banking Studies

张丽慧, 李荣杰 349

P2P 网络借贷违约风险预测模型实证研究

Empirical Research on Default Risk Prediction Model of P2P Network Lending

陈思年, 邓家奇, 王玭 363

人民币贬值是否提高了企业生产率

Whether the Devaluation of the Yuan Has Improved Corporate Productivity

李龙轩, 满达夫 371

农村互联网金融: 一个文献综述

Rural Internet Finance: A Literature Review

肖光, 宋莹浩 382

金融戍边: 功能、现状与对策

Financial Defending Border Areas: Functions, Situation and Countermeasures

丁文丽, 范向前 388

关于研发对农业上市公司资本结构影响的实证研究

An Empirical Study on the Impact of R&D on the Capital Structure of Agricultural Listed Companies

关赛青, 蓝裕平 395

新股发行限价、投资者情绪与 IPO 抑价的关系研究

A Study on the Relationship between IPO Price Limit, Investor Sentiment and IPO Underpricing

徐英博, 窦文章 403

外部融资依赖、资本市场开放与企业避税

External Financial Dependence, Capital Market Liberalization and Corporate Tax Avoidance

李佳洺, 孙云..... 414

中国创业板企业的资本成本

Cost of Capital for China GEM Listed Companies

张姝, 楚义芳..... 424

企业社会责任对财政补贴的影响

The Influence of Corporate Social Responsibility on Financial Subsidy

唐悦歌..... 439